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Wizyta cesarza

Budowa tarczy w Redzikowie 
stała się faktem

str. 13

SOR to nie przychodnia

str. 11

W  oficjalnych uroczystościach rozpo-
częcia budowy tarczy antyrakietowej, 
które odbyły się w  piątek 13 grudnia 
w Redzikowie, udział wziął prezydent An-
drzej Duda i Minister Obrony Narodowej 
Antoni Macierewicz. 

Szpitalny Oddział Ratunkowy jest 
jednostką sprawującym całodobową 
opiekę nad pacjentami w stanie nagłe-
go zagrożenia zdrowia, skierowanymi 
przez zespoły ratownictwa medycz-
nego oraz tych, którzy zgłosili się bez 
skierowania, a  wymagają pilnych in-
terwencji medycznych. 

str. 2

Protest przeciwko tarczy
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Rodzinie Podkowiczów
wyrazy głębokiego współczucia

z powodu śmierci

Ś.P. Jana Podkowicza,
który odszedł od nas 3 maja 2016

składa redakcja Zbliżeń

115 osób ewakuowanych zo-
stało z  płonącej fabryki plasti-
ków Faserplast w Słupsku. Z po-
żarem, jaki wybuchł 12 maja 
w  głównej hali produkcyjnej, 
walczyło 8 jednostek straży po-
żarnej. W wyniku pożaru poszko-
dowany został jeden z  pracow-
ników fabryki. Dzięki szybkiej 
interwencji strażaków, która na 
miejscu zdarzenia była już kilka 
minut po godzinie 11-tej, ogień 
został opanowany i  nie rozwi-
nął się na inne obiekty. Obecnie 
trwa szacowanie strat. 

TW
Fot. Zbigniew Bielecki 

Pożar w fabryce plastików

W  oficjalnych uroczystościach 
rozpoczęcia budowy tarczy an-
tyrakietowej, które odbyły się 
w piątek 13 grudnia w Redzikowie, 
udział wziął prezydent Andrzej 
Duda i Minister Obrony Narodowej 
Antoni Macierewicz. Pojawili się 
także reprezentanci innych państw 
goszczących elementy amerykań-
skiego systemu obrony przeciwra-
kietowej w Europie między innymi 
zastępca sekretarza obrony Robert 
Work stojący na czele delegacji 
amerykańskiej. Przed główną bra-
mą wjazdową na teren bazy poja-
wili się uczestnicy pikiety prote-
stacyjnej. Niestety, ekskluzywne 
limuzyny z gośćmi wraz z ochroną 
wjechali na teren bazy bocznym 
wejściem, szczelnie chronionym 
przez policję i służby, pozbawiając 
pikietujących możliwości bezpo-
średniego kontaktu i  wyrażenia 

protestu. W tym czasie kiedy pikie-
tujących i  mieszkańców Redziko-
wa od uroczystości wmurowania 
kamienia węgielnego odgradzał 
wysoki na trzy metry płot z drutem 
kolczastym, szef MON zabierając 
głos powiedział:

Polska jest bezpieczna, Polska jest 
niepodległa, Polska 
ma gwarancję, że 
obca agresja nas 
nie dotknie. Baza 
w  Redzikowie jest 
gotowa do rozpo-
częcia budowy. 
Obrona NATO i Pol-
ski będzie wzmoc-
niona. 

Dla pikietują-
cych nie był to 
radosny dzień. 
Wznosili okrzyki: 
„Tarcza się otwie-
ra – Słupsk umie-
ra”; „Jarosław ty 
Polskę zostaw, 
kup klocki lego 
i  zaproś Antonie-
go”. - To ostatnia 
szansa, aby wyra-
zić nasz protest, 
to sprzeciw wobec 
fatalnej polity-
ki informacyjnej 

polskiego rządu w  sprawie tarczy 
antyrakietowej, sprzeciw wobec 
braku dbałości o  bezpieczeństwo 
i  zdrowie społeczności lokalnej- 
mówiła Katarzyna Bogusławska, 
liderka Nowoczesnej w  Słupsku, 
jedna z  organizatorek pikiety. Or-
ganizatorzy pikiety napisali też List 
Protestacyjny. Uważają, że wizyta 
Antoniego Macierewicza, ministra 
Obrony Narodowej i  przedstawi-
ciel i  innych państw, na terenie 
których funkcjonują analogiczne 
bazy zwróci uwagę na fakty, że 
instalacja tarczy antyrakietowej 
przyniesie poważne konsekwencje 
gospodarcze. Specjaliści z  Agencji 
Rozwoju Pomorza w  przygotowa-
nym przez siebie raporcie szacu-
ją, iż straty finansowe poniesione 
przez region słupski będą wynosić 
2,8 miliarda złotych! Z kolei słupscy 
przedsiębiorcy chcą brać udział 

w  budowie tarczy antyrakietowej. 
Liczą na wsparcie ministra Macie-
rewicza. Członkowie Słupskiej Izby 
Przemysłowo-Handlowej prosili 
Marka Biernackiego, wiceprezy-
denta Słupska, aby tę sprawę poru-
szył podczas piątkowego spotka-

nia z Antonim Macierewiczem. 
Jakby na to nie patrzeć wszyst-

kie wcześniej zapowiadane rekom-
pensaty za budowę tarczy wzięły 
już w  łeb i  jak zwykle biednemu 
zawsze piach w oczy. 

Tomasz Włodkowski

Budowa tarczy w Redzikowie stała się faktem
Tarcza antyrakietowa w Rumunii gotowa, teraz czas na Redzikowo. 
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VI Ogólnopolski Konkurs Stolarski 
Po raz VI w pracowni sto-

larskiej Centrum Kształcenia 
Praktycznego w Słupsku od-
był się ogólnopolski konkurs 
stolarski. Tym razem do kon-
kursu przystąpili uczniowie 
z  Zespołu Szkół Drzewnych 
w  Bydgoszczy, Gimnazjum 
Towarzystwa Salezjańskiego 
w  Trzcińcu, Zespołu Szkół 
Technicznych w  Białymsto-
ku, Ośrodka Szkolno -Wy-
chowawczego nr 2 w  Wej-
herowie, Zasadniczej Szkoły 
Zawodowej Towarzystwa Sa-
lezjańskiego w  Szczecinie, 
Centrum Kształcenia Prak-
tycznego w Słupsku i Zespo-

łu Szkół Technicznych rów-
nież ze Słupska. Uczestnicy 
konkursu mieli za zadanie 
samodzielnie wykonać drew-
nianą zabawkę - samochód 
z  naczepą. Ideą corocznych 
zmagań uczniów ze szkół 
drzewnych było podniesie-
nie rangi zawodów stolarz 
i  technika technologii drew-
na, jak również umożliwienie 
uczniom w tej otwartej rywa-
lizacji fair play, zaprezento-
wanie wysokiego poziomu 
zdobytej wiedzy teoretycz-
nej oraz praktycznych umie-
jętności stolarskich, a  także 
nawiązanie współpracy i wy-

miana doświadczeń między 
uczniami i  szkołami kształ-
cących w  zawodach technik 
technologii drewna i  stolarz. 
Ogólnopolska komisja kon-
kursowa przyznała I  miejsce 
Danielowi Pikule z  Zespołu 
Szkól Drzewnych w  Byd-
goszczy, II miejsce Patrykowi 
Stence z Zespołu Szkół Tech-
nicznych w Słupsku i III miej-
sce Karolowi Tomczakowi 
ZSD w  Bydgoszczy. Komisja 
wyróżniła pracę Wojciecha 
Łazarczyka z  Zespołu Szkół 
Technicznych w Białymstoku. 

TW
Fot. Zbigniew Bielecki

Trudne wybory gimnazjalistów
Ruszyła rekrutacja do 

szkół ponadgimnazjal-
nych. Wnioski do wszyst-
kich szkół można składać 
do 22 czerwca. Od 1 wrześ-
nia 2016 r na gimnazjali-
stów czeka 470 miejsce 
w  liceach i  713 w  szkołach 
zawodowych. Łącznie 
szkoły ponadgimnazjalne 
mogą przyjąć 1183 ucz-

niów. Już od początku 
maja szkoły starają się 
zachęcić gimnazjalistów 
do wyboru ich placówek 
organizując dni otwarte 
szkoły, podczas których 
uczniowie mogą zapoznać 
się ze szkolną ofertą. A jest 
w czym wybierać. 

Decyzja o  tym czego 
i  gdzie się uczyć to jedna 

z  najważniejszych spraw, 
jakie ma na głowie każdy 
gimnazjalista. Aby dobrze 
wybrać szkołę i zawód, aby 
później znaleźć pracę nale-
ży sprawdzić, jakie zawody 
i  specjalności są poszuki-
wane na rynku pracy i  czy 
szkolna oferta odpowiada 
tym zapotrzebowaniom. 

TW
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Tomasz 
Włodkowski

Będą cięcia w inwestycjach 
drogowych

Od wielu lat działacze Prawa 
i  Sprawiedliwości zarzucali rzą-
dom Platformy Obywatelskiej 
pompowania ponad miarę miliar-
dów złotych w  swój matecznik 
czyli Województwo Pomorskie 
kosztem innych regionów. I  choć 
większość pomorskich inwestycji 
przeprowadzonych zostało siłami 
samorządów przy wsparciu unij-
nym to nie można wykluczyć, że 
obecna polityka PIS będzie mia-
ła zasadniczy wpływ na podjęte 
przed zmianą władzy decyzje 
w  sprawie planowanych obec-
nie i  przyszłych inwestycji, które 
zdaniem wielu analityków mogą 
przejść nam wszystkim koło nosa. 
A gra toczy się o sporą kasę. Same 
największe inwestycje drogowe 
zaplanowane na najbliższe lata 
pochłoną ok.10,5 mld zł. Które 
inwestycje się ostaną? Dziś nic 
jeszcze nie wiadomo. Najbardziej 
pewna wydaje się budowa drogi 
ekspresowej S7 z  Gdańska do El-
bląga łącząca Trójmiasto ze stolicą. 
Tutaj bowiem podpisane zostały 
już umowy z wykonawcami na po-
nad 3,2 mld zł. Pozostałe inwesty-
cje, czyli odcinki Trasy Kaszubskiej 
S6 Gdynia Lębork i Lębork - Słupsk 
oraz Obwodnica Metropolii Trój-
miejskiej zostały wprawdzie ujęte 
w  rządowym programie budowy 
dróg krajowych na lata 2014-2023 
a  gdański oddział GDDKiA już 
szuka dla nich wykonawców, to 
jeszcze o niczym nie świadczy bo-
wiem prace budowlane o ile rząd 
pozwoli mają ruszyć najwcześniej 
jesienią 2017 roku. Wiadomo już, 
że cięcia będą. Program Budowy 
Dróg Krajowych na lata 2014-2023, 
zakładał wydatki na poziomie 198 
miliardów złotych. W  budżecie 
na ten cel przewidziane jest tyl-
ko 107 miliardów złotych. Cięcia, 
jak twierdzi ministerstwo, mają 
dotknąć głównie technicznej spe-
cyfikacji dróg oraz kosztów, które 
wiążą się z  ochroną środowiska. 
Ministerstwo chce zrezygnować 
z  budowy ekranów akustycznych 
na terenach niezabudowanych 
oraz ograniczyć liczbę plano-
wanych specjalnych przejść dla 
zwierząt. Wydaje się, że wszystkie 
rozpoczęte już inwestycje dro-
gowe na Pomorzu nie są zagro-
żone. Jednak ewentualne cięcia 
mogą opóźnić realizację dopiero 
planowanych tras. Oszczędności 
mogą objąć planowane odcinki 

drogi ekspresowej od obwodnicy 
Słupska, przez Lębork, do Gdyni 
i obwodnicy metropolitalnej Trój-
miasta. Decyzje środowiskowe 
dla Trasy Kaszubskiej i Obwodnicy 
Metropolitalnej wciąż nie są pra-
womocne a  wdrażane procedury 
trwają zbyt długo. O  wiele szyb-
ciej realizowany jest projekt budo-
wy ekspresowej drogi S6 w Woje-
wództwie Zachodniopomorskim. 
I choć całość drogi S6 od Szczeci-
na do Gdańska powinna być go-
towa w 2020 roku. To mieszkańcy 
tego regionu większością odcin-
ków nowej ekspresowej „szóstki” 
pojadą dużo wcześniej. Za część 
od Słupska do Trójmiasta odpo-
wiada gdański oddział, który o za-
kończeniu tej inwestycji drogowej 
w  2020 r. wypowiada się bardzo 
ostrożnie. Ministerialne cięcia wy-
warły także wpływ na budżet Sej-
miku Województwa Pomorskiego, 
w  którym nie znalazły się żadne 
większe pieniądze na moderni-
zację dróg w  regionie słupskim, 
który zresztą od lat traktowany 
jest przez pana Marszałka po ma-
coszemu. Pieniądze z  budżetów 
samorządów wystarczą zaledwie 
na niezbędne prace remontowe 
i modernizacyjne

Nasze województwo ma także 
sporo do stracenia w inwestycjach 
kolejowych. Pod dużym znakiem 
zapytania jest wydłużenie popu-
larnej linii SKM do Wejherowa, 
modernizacja i  budowa drugiego 
toru na linii 202 z  Gdyni do Słup-
ska. Oraz kluczowa dla ruchu to-
warowego budowa drugiego toru 
na linii 201 na odcinku z  Osowej 
do Maksymilianowa która pozwoli 
pociągom na dojazd do gdyńskie-
go portu z ominięciem Trójmiasta. 
Projekty kolejowe są na znacznie 
mniejszym poziomie zaawanso-
wania niż drogowe, więc łatwiej 
jest w  nie ingerować. Wprawdzie 
słuchając prezesa Kaczyńskiego, 
który mówi, że PiS nie będzie pró-
bował mścić się na tych co odeszli, 
to jednak ostatnie polityczne wy-
darzenia w  kraju wskazują raczej 
na narastającą żądzę odwetu. 
Więc nie ma co się dziwić, że ma-
tecznik platformy jakim jest Woje-
wództwo Pomorskie za porażkę 
PIS-u  w  tym regionie podczas 
ostatnich wyborów parlamentar-
nych może zostać ukarany odebra-
niem części rządowych pieniędzy. 

500 plus pierwsze wypłaty 

Konsolidacja słupskich uczelni
Połączenie Wyższej Hanzeatyckiej 

Szkoły Zarządzania z  Akademią Po-
morską w  Słupsku przyniesie wiele 
korzyści. Proces łączenia obu uczelni 
trwa już od kilku miesięcy. W związku 
z tym, że konsolidacja dotyczy uczel-
ni publicznej i  niepublicznej, należa-
ło postawić WHSZ w  stan likwidacji 
i  utworzyć nowy kierunek studiów 
„Zarządzanie”. W tej sprawie został zło-
żony wniosek do ministerstwa, w od-
powiedzi na który minister Jarosław 
Gowin wyraził zgodę na uruchomie-
nie nowego kierunku studiów wraz 
z nowym rokiem akademickim. Ozna-
cza to, że nie ma już żadnych prze-
szkód do połączenia akademii z Wyż-
szą Hanzeatycką Szkołą Zarządzania, 
a studenci likwidowanej uczelni mają 
zapewnioną dalszą kontynuację nauki 
w Akademii Pomorskiej. Teraz władze 
Akademii Pomorskiej rozpoczną roz-

mowy z  pracownikami Wyższej Han-
zeatyckiej Szkoły Zarządzania o moż-
liwości i  warunkach pracy. Studenci 
likwidowanej uczelni będą kontynuo-
wać naukę w budynku byłej już Szko-
ły Zarządzania. Akademia szacuje, że 
przejmie około 200 studentów WHZS 
i przyjmie nowych. Cały majątek pozo-

stały z WHSZ po zakończeniu procesu 
likwidacyjnego zostanie przekazany 
na rzecz Akademii Pomorskiej koń-
cząc w ten sposób proces konsolidacji 
obu słupskich uczelni. 

TW
Fot. Zbigniew Bielecki

t.wlodkowski@zblizenia.plOkoło miliona złotych Miejski 
Ośrodek Pomocy Rodzinie wy-
płaci wnioskodawcom w  ramach 
programu „500 Plus”. Pierwsze wy-
płaty zostały zrealizowane już 29 
kwietnia. Program wszedł w życie 1 
kwietnia. Od tego czasu MOPR „za-
lała” fala osób składających wnioski 
o  świadczenie wychowawcze. We-
dług danych pracowników Działu 
Świadczeń Rodzinnych do Ośrod-
ka wpłynęło aż 4224 wniosków, 
w  tym 1049 w  formie elektronicz-
nej. To bardzo duża ilość. Ogólna 
prognozowana liczba wniosków 
w  Słupsku to około 5000, na oko-
ło 7000 tys. dzieci. W  pierwszym 
terminie wypłat 29 kwietnia środ-
ki finansowe otrzymają wszystkie 
osoby, którym wydano decyzje. 
Dotrą one do wnioskodawców po-
cztą. Pracownicy MOPR wydali ich 
1000. - Rzuciliśmy wszystkie siły do 
obsługi programu włącznie z  nowo 
przyjętymi pracownikami, ale i  tak 
nie ma najmniejszych szans, aby 

w  pierwszym terminie środki otrzy-
mali wszyscy – mówi dyr. Klaudiusz 
Dyjas. MOPR prosi o  cierpliwość 
i zrozumienie i zapewnia, że osoby, 
którym nie została wydana decyzja 
na pierwszą transzę, środków nie 
stracą i otrzymają je w kolejnym ter-
minie z  wyrównaniem. Pracownicy 
MOPR oceniają, że w zdecydowanej 

większości środki z programu wnio-
skodawcom będą przelewane na 
konta. Około 150 osób odbierze je 
w  kasie MOPR. Do obsługi progra-
mu 500 Plus, MOPR przyjął dodat-
kowych ośmiu pracowników. 

TW
Fot. Zbigniew Bielecki

Lekcje demokracji w słupskich szkołach
Jednym z  głównych elementów 

miejskiej polityki rządzenia jest par-
tycypacja, czyli współuczestnictwo 
mieszkańców we 
wspólnym podejmo-
waniu decyzji w  spra-
wie tworzenia nowych 
kierunków rozwoju 
miasta. Właśnie po-
jęcie partycypacji nie 
będzie już obce ucz-
niom szkół licealnych, 
a  to za sprawą prezy-
denta Słupska Roberta 
Biedronia, który roz-
począł na ten temat 
cykl zajęć w  słupskich 

liceach. Lekcje o  miejskiej demokra-
cji prezentowane przez prezydenta 
i  dyrektorkę Wydziału Dialogu i  Ko-

munikacji Społecznej Iwonę Chrap-
kowską w sposób bardzo przystępny 
i obrazowy wywołały duże zaintere-

sowanie wśród ucz-
niów. Było sporo pytań 
na temat konsultacji 
społecznych, organi-
zacji pozarządowych 
i  inicjatyw lokalnych. 
Lekcje o  miejskiej de-
mokracji były również 
okazją do omówienia 
budżetu miasta na 
2016 r. i  zachęcenia 
młodzieży do dyskusji 
na jego temat. 

TW
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Dyżury członków 
Słupskiej Rady 
Seniorów.

Słupska Rada Seniorów prowadzi dy-
żury, których celem nadrzędnym jest roz-
poznanie rzeczywistej sytuacji i  potrzeb 
słupskich seniorów. Sygnały, uwagi i pro-
pozycje samych seniorów lub ich opie-
kunów, członków rodzin mogą wytyczyć 
nowe kierunki działań Rady i  przyczynić 
się do wdrożenia systemowych rozwią-
zań poprawiających jakość życia osób 
starszych w  naszym mieście. Członkowie 
Rady pełnią dyżury w  każdy ostatni po-
niedziałek miesiąca w godz 14.00 – 16.00 
w Słupskim Centrum Organizacji Pozarzą-
dowych i Ekonomii Społecznej w Słupsku 
przy ul. Niedziałkowskiego 6 (pokój nr 4). 
Najbliższy dyżur odbędzie się już 30 maja 
br. na który serdecznie zapraszamy. 

 Dla każdego coś miłego. Tar-
gi samochodowe w Poznaniu to 
świetna okazja, aby firmy mo-
toryzacyjne mogły przedstawić 
szerokiej publiczności swoją 
ofertę. Na szczególną uwagę 
zasłużyła KIA MOTORS, która na 
powierzchni 700 m² przygoto-
wała w tym roku wiele atrakcji, 
w  tym dwie polskie premiery. 
Centralne miejsce ekspozycji 
KIA zajęły: Optima Sportswa-
gon oraz hybrydowa KIA Niro. 
Z kolei CITROEN zaprezentował 
premierowo całkowicie nowy 
pojazd o szerokiej gamie zasto-
sowań – Citroen SPACETOURER. 
Dostępny w  wersji bus oraz 
jako van - pod dotychczasową 
nazwą JUMPY. Marka Citroen 
– od lat specjalista i  lider w za-
kresie lekkich samochodów 
dostawczych w Polsce i Europie 
zaprezentował model, który 
został zaprojektowany całko-
wicie od nowa. W  sumie przez 
cztery dni hale MTP w Poznaniu 
odwiedziło ponad 130-tysię-
cy widzów. Motor Show to nie 
tylko wystawa motoryzacyjna. 
Imprezie towarzyszyły także 
Targi Technologii Motoryzacyj-
nej, podczas których odbyły 
się mistrzostwa mechaników 
oraz mistrzostwa lakierników. 
Właśnie na te targi wyjechała ze 
Słupska zorganizowana przez 
szefa branży motoryzacyjnej 
przy Cechu Rzemiosł Różnych 
w  Słupsku kilkunastoosobowa 
grupa mechaników i  uczniów 
branży samochodowej. O  ce-
lach i  konkretach tego wyjaz-
du mówi jej organizator i  za-

razem szef Firmy Continental 
Auto w  Słupsku – dealer KIA 
MOTORS i  CITROENA Grzegorz 
Goebel - „Nasi mechanicy i  ucz-
niowie mieli okazję obejrzeć dwa 
absolutne hity tegorocznych 
targów motoryzacyjnych, to jest 
system do napraw panelowych 
i  zaginarkę do krawędzi i  poszyć 
drzwi i  błotników. Zobaczyli też 
najnowsze technologiczne roz-
wiązania, a co najważniejsze ich 
zastosowanie w  praktyce. No-
wością był Ogólnopolski Turniej 
Diagnostów Samochodowych, 
podczas którego zawodowi diag-
nostycy sprawdzili swoje prak-
tyczne umiejętności. Targi Tech-
niki Motoryzacyjnej skierowane 
były przede wszystkim do właś-
cicieli i  kadry zarządzającej war-
sztatów samochodowych, stacji 
obsługi i kontroli pojazdów, myj-
ni samochodowych, dealerów, 
sklepów i hurtowni motoryzacyj-
nych, mechaników, specjalistów 
i  wreszcie właścicieli pojazdów. 
To doskonała lekcja dla nas, aby 
móc przyciągnąć do siebie mło-
dych mechaników kształcących 
się w tym fachu.”

Poznański Motor Show to 
czwarta co do wielkości impre-
za motoryzacyjna w  Europie. 
Co roku, tysiące zwiedzających 
podziwia stoiska pełne najpięk-
niejszych, najciekawszych i naj-
nowszych modeli samocho-
dów, motocykli, camperów oraz 
truck’ów. Fanom motoryzacji 
podajemy termin kolejnych tar-
gów Poznań Motor Show - od-
będą się 6 - 9 kwietnia 2017.

 TW

Strategia gotowa do konsultacji

Poznański Motor Show
Śliczne hostessy i jeszcze ładniejsze auta podziwiać można było przez cztery dni na Poznańskich Targach Motoryzacyjnych. Na odwie-
dzających czekał niemal cały przekrój światowej motoryzacji - od samochodów po motocykle, rowery, quady, stoiska z tuningiem, 
akcesoriami, legendarną motoryzacją, symulatory wyścigów, a nawet tor uliczny z modelami zdalnie sterowanymi. 

Wizja Słupska pokazana w  dokumen-
cie to wizja miasta obywatelskiego, no-
woczesnego, rozwijającego się w sposób 
trwały i  zrównoważony, na wzór najlep-
szych miast w  Europie. Strategia wska-
zuje 6 najważniejszych dziedzin strate-
gicznych tj.: Miejska demokracja, Jakość 
życia, Nowoczesna, zielona gospodarka, 
Natura i surowce, Mobilność i zrównowa-
żony transport, Przestrzeń miasta i 26 kie-
runków rozwoju miasta, spośród których 
wybranych zostało 12 priorytetowych 
obszarów strategicznych, będących jed-
nocześnie kierunkami rozwoju Miasta na 
najbliższe 7 lat. Są to: wzmacnianie więzi 

społecznych; poprawienie sytuacji miesz-
kaniowej; dobra edukacja; przyciąganie 
kulturą; inwestowanie w  zieloną gospo-
darkę; wspieranie lokalnej przedsiębior-
czości; bycie innowacyjnym miastem; 
ochrona przyrody i  rozwijanie terenów 
zielonych; prowadzenie nowoczesnej 
gospodarki surowcami; racjonalizowa-
nie potrzeb transportowych i  rozwijanie 
transportu zbiorowego; tworzenie do-
brych warunków dla rowerzystów i  pie-
szych oraz rewitalizacja i  poprawa este-
tyki miasta. Konsultacje dokumentu będą 
trwają od 13 maja do 2 czerwca. 

Słupski ratusz opracował, przy dużym udziale mieszkańców 
i mieszkanek Słupska projekt strategii rozwoju miasta na 
lata 2016 – 2022. 
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REKLAMA 7

Rozpoczęcie budowy domu wiosną powoduje, że wykonawcy dysponują dużą ilością czasu na 
przeprowadzenie robót ziemnych, wykonanie fundamentów, wznoszenie ścian, zadaszenie 
budynku oraz wystawienie stolarki okiennej. 

Budowanie czas zacząć

Budowa domu wiąże się nie tylko 
z  przemyślaną decyzją, dużymi wydat-
kami, ale także do0brą organizacją pracy, 
która pozwoli sprawnie przejść proces 
powstania nowego budynku. Warto więc 
pomyśleć o zatrudnieniu inspektora nad-
zoru, będącego na budowie w  trakcie 
najważniejszych prac, takich jak: wyle-
wanie fundamentów, stropu, wykonanie 
więźby, zagwarantuje trwałość budowli. 
Nie mniej ważnym jest znalezienie pro-
ducenta materiałów budowlanych, z któ-
rych powstanie nasz dom.

Na rynku słupskim istnieje wiele firm 
z wieloletnim doświadczeniem w bran-
ży budowlanej. Jedną 
z  nich jest BUDDOM 
– Producent Wyrobów 
Betonowych. Jest to 
firma rodzinna, która 
istnieje od 1996 r. Jej 
założycielami są Teodo-
ra i Piotr Pęscy. Obecnie 
zakład prowadzi ich syn 
Łukasz Pęski, zawsze 
skłonny do pomocy 
i rady w sprawach tech-
nicznych dotyczących 
budownictwa.

Firma produkuje 
materiały posiadają-
ce niezbędne badania 
jakości oraz znaki CE 
i  B. Prefabrykaty są 
najwyższej jakości za 
niezbyt wygórowaną 
cenę. Pamiętajmy, iż 
fundament domu jest 
podstawą, na której 
opiera się inwestycja 
za kilkaset tysięcy złoty. 
Nie warto więc oszczę-
dzać kupując materiał 
drugiego gatunku.

- Na fundamentach 

spoczywa odpowiedzialność za bezpieczeń-
stwo i  trwałość konstrukcji całego domu. 
Warto pamiętać, że po zakończeniu inwe-
stycji wprowadzenie jakichkolwiek popra-
wek jest niemożliwe. Dlatego nasza firma 
w  celu wykonania zamówień wykorzystuje 
wyłącznie najlepszej jakości półprodukty: 
kruszywa, cementy oraz system zakładowej 
produkcji ZKP, tak aby produkty wychodzą-
ce spod linii produkcyjnej spełniały oczeki-
wania najbardziej wymagających klientów 
– mówi Łukasz Pęski – właściciel firmy 
BUDDOM.

Łukasz Pęski

Panie gotujące smaczne posiłki

Atrakcyjne wynagrodzenie

Delikatesy NOVA
l.u 11 Listopada 9, Słupsk

ZATRUDNIMY NA STAŁE Kawalerkę umeblowaną 
(30 m2) 

– dla dwóch osób w Warszawie 
przy ulicy Grójeckiej, naprzeciw Hali 
Banacha. Najchętniej studentom ze 

Słupska, Sławna lub okolic 

wynajmę. Tel. 502 638 742

Listy czytelników
Poniżej prezentujemy list naszej czytel-
niczki zbulwersowanej złym traktowa-
niem zwierząt w sklepie zoologicznym.

 Wybrałam się do CH Jantar do sklepu zoologicznego 
Cztery Łapy zobaczyć fretki. Mam już jedną i szukam dla 
niej kompana do zabaw. To co zobaczyłam w  sklepie 
jest dla mnie zwykłym okrucieństwem... Jako że zajmu-
ję się fretkami już ponad 5 lat, mam jako takie pojęcie 
o pielęgnacji i hodowli tych zwierzątek. Może zacznę od 
tego, że trzy fretki trzymane są w bardzo małym akwa-
rium zaraz przy szybie. W  takich samych warunkach 
tylko po więcej osobników trzymane są króliki, świnki 
morskie i chomiki. Akwaria są słabo wentylowane,fretki 
są niezwykle wrażliwe na temperaturę i grozi im hipo-
termia, a co za tym idzie śmierć. Jakby tego było mało, 
fretki nie miały w swoim akwarium ani butelek z wodą 
ani jedzenia. Leżały biedne jedna koło drugiej, wyraź-
nie zasapane, trzecia najsilniejsza gorączkowo szuka-
ła wody. Po interwencji z  mojej strony, pan pracujący 
tam łaskawie tej wody im dał, jedzenia już nie. Było to 
około godziny 11:00. Personel rozpoczyna pracę dużo 
wcześniej. Skoro tych butelek nie było rano, to może 
i w nocy tej wody do picia nie dostały. Dodam, że fretki 
z  uwagi na swój krótki układ pokarmowy i  tendencję 
do odwadniania potrzebują stałego dostępu do wody 
i  jedzenia. Kolejną sprawą jest potworna niewiedza 
pracowników na temat tych i innych zwierząt. Nie wie-
dzą np. w jakim wieku są fretki, Fretki mogą być sprze-
dawane po ukończeniu trzeciego miesiąca, inaczej jest 
to niezgodne z  prawem i  zagrożone karą, zresztą nie 
tylko w przypadku tych zwierząt. Właściciele sklepu po-
winni doskonale o tym wiedzieć, tak samo jak o tym, że 
fretki powinny być w klatce, gdzie mają dostęp do po-
wietrza, a nie w ciasnym gorącym akwarium. To nie są 
jaszczurki i nie potrzebują tropikalnego klimatu. Chcia-
łam również rozmawiać z kierownikiem na ten temat. 
W  odpowiedzi opryskliwym tonem usłyszałam tylko, 
że kierownik będzie w poniedziałek i mogę sobie wtedy 
dzwonić miedzy 9:30 a 11:30 może mi się uda, tymcza-
sem tamta Pani nie jest od rozdawania numerów kiedy 
poprosiłam o kontakt do kierownika. 

 Jestem zażenowana całą sytuacją. Według mnie jest 
to potworne podejście do zwierząt jak i do wykonywa-
nej pracy. Przerażający jest dla mnie fakt, tak głębokiej 
obojętności wobec innych istot żywych. Pytam w takim 
razie po co ci Państwo tam są? Pobawić się chwilkę ze 
zwierzątkiem i nabijać na kasę profity? Jako pracowni-
cy muszą mieć przecież jasno określone zadania, chyba 
że właściciele nastawieni są tylko na zysk a pracownicy 
mają wszystko w poważaniu, co jest bezduszne, nawet 
Jeżeli dostają za „pracę” najniższą krajową. 

 Sprawa jest już zgłoszona do różnych stowarzyszeń, 
potrzebna jest interwencja i to szybka. Dlatego też pi-
szę do Waszej gazety. Ja wiem, że świata nie uratuję, ale 
może chociaż tym paru zwierzaczkom pomogę, one też 
mają swoje prawa. Wystarczy tylko podejść „po ludzku” 
do problemu. Proszę o pomoc, jakiekolwiek nagłośnie-
nie może bardzo pomóc. Dodam, że absolutnie nie cho-
dzi mi o zniszczenie sklepu, chodzi mi tylko o normalne 
podejście do sprzedaży zwierząt.

Od redakcji: Apelujemy do wszystkich osób od-
wiedzających i robiących zakupy w sklepach zoolo-
gicznych, aby zwracały uwagę na warunki, w jakich 
przechowywane są zwierzęta. W przypadku stwier-
dzenia nieprawidłowości należy powiadomić i  po-
prosić o  interwencję Straż Miejską, Powiatowego 
Lekarza Weterynarii (Powiatowy Inspektorat Wete-
rynarii) lub występującą na danym terenie organiza-
cje pozarządową zajmującą się zwierzętami.

PRODUCENT WYROBÓW BETONOWYCH

PORZĄDNY BETON, A NIE BABKI Z PIASKU!

Włynkówko, ul. Rzemieślnicza 2  
tel. 59 842 66 97

Kępice, ul. Kruszka 1  
www.budodom.pl

tel. 693 523 300
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Projekt na finiszu
Przypomnijmy, że celem gene-

ralnym Projektu pn. „Gospodar-
ka osadowa w  oczyszczalni wraz 
z  modernizacją sieci kanalizacyj-
nej w  aglomeracji Słupsk” jest 
zwiększenie możliwości przyję-
cia i  oczyszczenia większej ilości 
ładunków zanieczyszczeń oraz 
optymalizacja procesu technolo-
gicznego w oczyszczalni ścieków 
w Słupsku – szczególnie w zakre-
sie gospodarki osadowej wraz 
ze zmniejszeniem emisji gazów 
(w tym złowonnych) do atmosfe-
ry, czyli ograniczenie uciążliwości 
odorowej. Ponadto projekt zakła-
da modernizację i  budowę sieci 
kanalizacyjnych i  wodociągo-
wych w aglomeracji oraz budowę 
i  modernizację ujęć wody oraz 
stacji uzdatniania wody na tere-
nie Gminy Słupsk. Projekt reali-
zowany jest przez Spółkę „Wodo-
ciągi Słupsk” (jako Beneficjenta) 
oraz przez Gminę Słupsk – będą-
cą Podmiotem uprawnionym do 
ponoszenia wydatków w  ramach 
Projektu.

– Zgodnie z  ostatnim aneksem 
do umowy o  dofinansowanie ter-
min zakończenia Projektu został 
przesunięty na koniec września 
bieżącego roku. Biorąc pod uwagę 
ten fakt oraz tak znaczny stopień 
zaawansowania prac, bo wyno-
szący aż 98 procent, terminowe 
zakończenie Projektu oraz jego 
rozliczenie jest niezagrożone – 
podkreśla Andrzej Wójtowicz, Pre-
zes Zarządu „Wodociągi Słupsk” 
sp. z o.o.

Zadania na roboty budowla-
ne realizowane przez „Wodo-

ciągi Słupsk” Sp. z o.o. (wszyst-
kie poniższe prace zostały 
zakończone, z  wyjątkiem czę-
ści zadania nr 4):

1. Rozbudowa Oczyszczalni 
Ścieków w  części osadowej wraz 
z  częściową zabudową wiaty 
kompostowni (m.in. zrealizowa-
no rozbudowę węzła fermentacji 
i  kogeneracji obejmującą: budo-
wę czwartej zamkniętej komory 
fermentacyjnej, budowę zbior-
nika biogazu, budowę reakto-
ra biologicznego dla odcieków, 
przebudowę obiektów i instalacji 

Dla rozwoju infrastruktury i środowiska

Szybkimi krokami zbliża się zakończenie realizacji projektu pn. „Gospodarka osadowa w oczyszczalni wraz z modernizacją sieci kanali-
zacyjnej w aglomeracji Słupsk” współfinansowanego przez Unię Europejską ze środków Funduszu Spójności w ramach Programu Ope-
racyjnego Infrastruktura i Środowisko. Praktycznie nic nie zagraża terminowemu zakończeniu tego tak ważnego dla Słupska i okolicz-
nych gmin przedsięwzięcia – o wartości ponad 48,5 mln zł!

W ramach Projektu pn. „Gospodarka osadowa 
w oczyszczalni wraz z modernizacją sieci kana-

lizacyjnej w aglomeracji Słupsk” realizowano 15 
zadań na roboty budowlane oraz 2 zadania na 
dostawy. Planowany koszt całkowity Projektu 
wynosi ok. 48,5 mln zł, kwota dofinansowania 

z Funduszu Spójności – ok. 20,5 mln zł, a kwota 
dofinansowania w formie pożyczki z Wojewódz-

kiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Gdańsku – 15 mln zł.

Czwarta komora fermentacyjna – na pierwszym planie po prawej – w słupskiej Oczyszczalni 
Ścieków wybudowana w ramach realizacji Projektu pn. „Gospodarka osadowa w oczyszczalni 
wraz z modernizacją sieci kanalizacyjnej w aglomeracji Słupsk”.

Nowe sito – urządzenie służące do przesiewania nawozu 
organicznego BIOTOP.

Nowa ładowarka pracująca 
na terenie kompostowni.
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zespołu kogeneratorów, budowę 
instalacji do wapnowania osadów 
odwodnionych, przebudowę in-
stalacji, mechanicznego odwad-
niania osadu, budowę instalacji 
biofiltracji kompostowni, przebu-
dowę rozdzielni elektrycznych, 
przebudowę istniejącej wiaty na 
skratki oraz wykonano częściową 
obudowę i  remont wiaty kom-
postowni – wszystko to pozwoli 
m.in. na przyjmowanie większej 
ilości ścieków oraz pozwoli ogra-
niczyć ewentualne uciążliwości 
odorowe w związku z pracą kom-
postowni).

2. Modernizacja sieci kanali-
zacyjnej w  ul. Chełmońskiego 
w  Słupsku (wybudowano sieć 
kanalizacji sanitarnej o  długości 
0,2 km wraz z przełączeniami od-
biorców).

3. Modernizacja układu prze-
syłowego z Kobylnicy do Słupska 
(wybudowano przewód kanaliza-
cji sanitarnej tłocznej o  długości 
0,67 km z układu kanalizacyjnego 
w  ul. Kilińskiego w  miejscowo-
ści Kobylnica do sieci kanalizacji 
grawitacyjnej w  ul. Grottgera 
w Słupsku).

4. Budowa tranzytowej sieci 
kanalizacji sanitarnej „Ringu Ka-
nalizacyjnego Słupska” – zadanie 
zostało podzielone na dwa etapy. 
Etap I obejmuje budowę sieci ka-
nalizacyjnej z  miejscowości Gło-
bino do połączenia z istniejącym 
rurociągiem tłocznym z  miejsco-

wości Redzikowo w ul. Gdańskiej 
w Słupsku – prace na ukończeniu, 
zaawansowanie na poziomie ok. 
98%. Etap II obejmował budowę 
sieci kanalizacyjnej od planowa-
nej przepompowni przy ul. Gdań-
skiej do oczyszczalni ścieków 
w  Słupsku – roboty zakończone. 
W  ramach obu etapów wybudo-
wanych zostanie 15,91 km sieci.

Inwestycja jest niezbędna 
m.in. w  celu odciążenia istnie-
jącego układu kanalizacyjnego 
w  centrum miasta. Umożliwi 
odprowadzenie ścieków z  po-
łudniowych i  wschodnich tere-
nów przeznaczonych na rozwój 
w miejscowych planach zagospo-
darowania przestrzennego mia-
sta Słupska i  gminy Słupsk. Daje 
również w przyszłości możliwość 
współpracy z  innymi gminami 
miejskiego obszaru funkcjonal-
nego oraz zwiększa potencjał 
rozwojowy dla słupskiej specjal-
nej strefy ekonomicznej w Redzi-
kowie, co w praktyce w przyszło-
ści może oznaczać nowe miejsca 
pracy.

5. Rozbudowa przepompow-
ni ścieków przy ul. Borchardta 
w  Słupsku wraz z  przewodem 
tłocznym o  długości 0,63 km do 
oczyszczalni ścieków.

6. Budowa Stanowiska Opróż-
niania Wozów Asenizacyjnych 
(SOWA) na terenie Oczyszczalni 
Ścieków – do opróżniania i  my-
cia taboru asenizacyjnego wraz 

z odpowiednią separacją powsta-
jących w trakcie czyszczenia sieci 
kanalizacyjnej odpadów w  po-
staci skratek i  piasku, niezbędne 
w  celu poprawy funkcjonowania 
punktu zlewnego ścieków i  ich 
oczyszczania w  fazie mecha-
nicznego oczyszczania ścieków 
w piaskowniku.

7. Budowa sieci wodocią-
gowej rozdzielczej w  Słupsku 
o długości 1,04 km (moderniza-
cja istniejącego układu zasilania 
w  wodę odbiorców polegająca 
na budowie sieci wodociągo-
wej w  rejonie ulicy Wiśniowej 
w  Słupsku w  związku ze złym 
stanem technicznym istniejącej 
sieci wodociągowej, skutkują-
cym jej częstymi awariami, a co 
za tym idzie przerwami w  do-
stawie wody dla mieszkańców; 
wybudowano nową sieć wodo-
ciągową w  ulicach: Wiśniowej, 
Kwiatowej i Różanej wraz z wy-
konaniem połączeń z  istnieją-
cymi wodociągami w  ulicach: 
Hołdu Pruskiego i Klonowej).

8. Budowa i przebudowa sie-
ci wodociągowych w Słupsku – 
ul. Szczecińska-ul. Sobieskiego 
(zmodernizowano sieć wodo-
ciągową poprzez przebudowę 
oraz budowę odcinka DN 500 
wraz z  wyłączeniem odcinków 
znajdujących się w  newralgicz-
nych skrzyżowaniach ulic Szcze-
cińskiej i  Sobieskiego; długość 
zmodernizowanej sieci wodo-

ciągowej: ok. 0,10 km.).
9. Budowa sieci wodocią-

gowej wraz z  przełączeniami 
przy ul. Grunwaldzkiej w Słup-
sku (w  ramach zadania wybu-
dowano nową sieć wodocią-
gową wraz z  przełączeniami 
istniejących przyłączy wodo-
ciągowych; długość zmoderni-
zowanej sieci: ok. 0,27 km.).

10. Budowa i przebudowa sieci 
wodociągowej i  kanalizacji sani-
tarnej wraz z przełączeniami przy 
ul. Szczecińskiej w Słupsku (zmo-
dernizowano istniejące układ 
sieci poprzez przebudowę sieci 
kanalizacji sanitarnej i  wodocią-
gowej wraz z  budową nowego 
odcinka do budynku nr 27 przy 
ulicy Szczecińskiej i  przyłączami; 
długość zmodernizowanej sieci 
wodociągowej: ok. 0,04 km, dłu-
gość zmodernizowanej sieci ka-
nalizacji sanitarnej: ok. 0,05 km).

11. Budowa odcinka sieci 
wodociągowej w  ul. Mieszka 
I  w  Słupsku (zmodernizowano 
istniejący układ zasilania odbior-
ców w  wodę poprzez budowę 
odcinka sieci wodociągowej w ul. 
Mieszka I  wraz z  przełączeniem 
istniejących odbiorców do nowej 
sieci. Długość zmodernizowanej 
sieci: ok. 0,20 km).

Dodatkowo w  ramach reali-
zowanego Projektu zakupiono 
na potrzeby Kompostowni na 
Oczyszczalni Ścieków w  Słupsku 
sito oraz ładowarkę.

Zadania na roboty budow-
lane realizowane przez Gminę 
Słupsk – jako Podmiot upraw-
niony do ponoszenia wydatków 
w  ramach Projektu (wszystkie 
prace zakończone): 

1. Przebudowa i  rozbudowa 
ujęcia wody wraz z  zewnętrzną 
infrastrukturą techniczną w miej-
scowości Bierkowo.

2. Przebudowa i  rozbudowa 
ujęcia wody wraz z  budową no-
wego budynku SUW i  zewnętrz-
nej infrastruktury technicznej 
w miejscowości Głobino.

3. Przebudowa i  rozbudowa 
ujęcia wody wraz z  zewnętrzną 
infrastrukturą techniczną w miej-
scowości Swochowo.

4. Przebudowa i  rozbudowa 
ujęcia wody wraz z  budową no-
wego budynku SUW i  zewnętrz-
nej infrastruktury technicznej 
w miejscowości Strzelino.

Projekt pn. „Gospodarka osadowa 
w oczyszczalni wraz z modernizacją 
sieci kanalizacyjnej w aglomeracji 

Słupsk” współfinansowany jest przez 
Unię Europejską ze środków Funduszu 
Spójności w ramach Programu Opera-
cyjnego Infrastruktura i Środowisko.

W ramach realizacji Projektu zmodernizo-
wana została wiata kompostowni, która 
została częściowo zabudowana. Na zdjęciu 
wrota z opuszczanymi drzwiami.

Nowy zbiornik na biogaz 
o pojemności 1200 m3, który 

zastąpił dotychczasowy zbior-
nik o pojemności zaledwie 170 

m3. Zdecydowanie większa 
zdolność retencyjna nowego 

zbiornika pozwoli na płynniej-
szą, bardziej stabilną pracę 

agregatów prądotwórczych.

Maj 2016 r.
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SOR to nie przychodnia
Szpitalny Oddział Ratunkowy jest jednostką sprawującym całodobową opiekę nad 
pacjentami w stanie nagłego zagrożenia zdrowia, skierowanymi przez zespoły ratow-
nictwa medycznego oraz tych, którzy zgłosili się bez skierowania, a wymagają pilnych 
interwencji medycznych. Zadaniem lekarza SOR jest szybkie postawienie diagnozy, 
wstępna terapia i ocena, czy pacjent wymaga dalszego pobytu w szpitalu, czy może być 
dalej leczony ambulatoryjnie. O tym jak funkcjonuje słupski SOR rozmawiamy z koordy-
natorem Oddziału Romanem Abramowiczem

Jak działa Szpitalny Oddział Ratunkowy, jak wygląda codzienna praca kierowanego 
przez Pana zespołu? 

Według mojej oceny z  za-
dań powierzonych SOR-om 
wywiązujemy się dobrze. 
Problemem naszego oddziału 
oraz wszystkich SOR-ów w Pol-
sce jest niewydolny system 
podstawowej i specjalistycznej 
opieki zdrowotnej, skutkujący 
między innymi długim czasem 
oczekiwania na badania USG, 
TK, MRI oraz długim czasem 
oczekiwania na konsultację 
specjalistów. W  wyniku tego 
oddziały ratunkowe przyjmu-
ją zwiększoną ilością pacjen-
tów, którzy liczą na szybsze 

wykonanie specjalistycznych 
badań nie będąc w  stanie 
bezpośredniego zagrożenia 
zdrowotnego. Te spostrzeże-
nia miał NIK, który po kontroli 
SOR-ów w  2012 roku stwier-
dził, że „ SOR-y udzielają świad-
czeń zdrowotnych wszystkim 
zgłaszającym się pacjentom, 
co stwarza zagrożenie dla 
pacjentów faktycznie potrze-
bujących pomocy”. Co więcej 
NIK uważa, iż „ takie postępo-
wanie stanowi naruszenie art.3 
pkt. 9 oraz art.33 ust.1 ustawy 
z  dnia 8 września 2006 roku 
o  Państwowym Ratownictwie 
Medycznym”. Innym powo-
dem zwiększonej ilości cho-
rych w  SOR jest brak w  kraju 
oddziałów geriatrycznych czy 

ośrodków opiekuńczych dla 
osób starszych, które powinne 
korzystać z  tej formy pomocy 
medycznej. 

Czy oddział zatrudnia le-
karzy medycyny ratunkowej?

W  oddziale ratunkowym 
w  Słupsku pracuje w  trybie 
ciągłym czterech lekarzy: je-
den lekarz ze specjalizacją 
z medycyny ratunkowej, jeden 
chirurg oraz dwóch lekarzy 
chorób wewnętrznych. Leka-
rze z  oddziałów szpitalnych 

w  sytuacjach wymagających 
świadczą konsultację dla cho-
rych z SOR-u. 

Ilu średnio pacjentów 
w ciągu doby przyjmowanych 
jest w  Szpitalnym Oddziale 
Ratunkowym?

 
Średnio w  oddziale przyjmu-
jemy około 100 pacjentów, 
a w okresie letnim koło 120-tu. 
Według danych statystycznych 
w 2015 roku przyjęliśmy w SOR 
37647 pacjentów z czego 43 % 
to przyjęcia uzasadnione , czyli 
w  stanie nagłego bezpośred-
niego zagrożenia zdrowotne-
go. Pozostałe 57 % osób wy-
magało diagnostyki i  leczenia 
w podstawowej i specjalistycz-

nej opiece zdrowotnej. Wśród 
tej grupy są też pacjenci przy-
wożeni z powodów socjalnych. 

W  jakich przypadkach po-
winni zgłaszać się pacjenci do 
SOR?

  
SOR w  Słupsku realizuje 

zadania wyznaczone przez 
Ustawę z dnia 8 września 20016 
roku o  Państwowym Ratowni-
ctwie Medycznym, oraz przez 
Rozporządzenie Ministra Zdro-
wia z dnia 3 listopada 2011 roku 
w sprawie Szpitalnego Oddzia-

łu Ratunkowego. Powyższe wy-
kładnie prawne zobowiązują 
SOR-y do udzielania świadczeń 
opieki zdrowotnej polegają-
cych na „ wstępnej diagnostyce 
oraz podjęciu leczenia w zakre-
sie niezbędnym dla stabilizacji 
funkcji życiowych osób , które 
znajdują się w  stanie nagłego 
zagrożenia zdrowotnego. Stan 
nagłego zagrożenia zdrowot-
nego wg zapisów prawnych 
, jest to „ stan polegający na 
nagłym lub przewidywanym 
w krótkim czasie pojawieniu się 
objawów pogorszenia zdrowia 
, którego bezpośrednim na-
stępstwem może być poważne 
uszkodzenie funkcji organizmu 
lub uszkodzenie ciała lub utra-
ta życia, wymagający podjęcia 

natychmiastowych medycz-
nych czynności ratunkowych 
i leczenia”.

Są pacjenci, którzy skar-
żą się na nieprzyjęcie do 
Szpitalnego Oddziału Ra-
tunkowego. Czym najczęś-
ciej spowodowane są odmo-
wy przyjęcia?

 
Pacjenci przyjęci do oddzia-

łu są obserwowani, mają wyko-
nywane badania laboratoryj-
ne, obrazowe, podawane leki 
czy też wykonywane są przy 
nich czynności opiekuńcze. 
To wszystko przyczynia się do 
dłuższego czasu oczekiwania 
tych osób, które aktualnie nie 
są w  stanie zagrożenia zdro-
wotnego. Czasy oczekiwania 
na wykonanie i  wyniki badań 
dodatkowych zależą od ilości 
osób przebywających w  SOR. 
Uzależnione też są od ilości 
badań zlecanych przez od-
działy szpitala , które również 
wykonywane są całodobowo. 
Zgodnie z  zapisami procedur 
czas oczekiwania pacjentów 
w trybie „ czerwonym” jest na-
tychmiastowy (wypadki , uda-
ry, zawały mięśnia sercowego , 
zatrucia itd.), w trybie „ żółtym” 
do 1 godziny (urazy, rany do 
opracowania itd.) natomiast 

pozostałe w trybie „zielonym” 
do 6 godzin. Powyższe dane 
nie odbiegają od danych eu-
ropejskich czy krajowych.  

Pojawiają się opinie, że na 
SOR brakuje personelu pie-
lęgniarskiego i  lekarzy. Czy 
Pan podziela tę opinie? 

 
Ze względu na ciężką , odpo-
wiedzialną i  stresową pracę 
oddziały ratunkowe w  tym 
i  nasz w  Słupsku borykają 
się z  brakiem personelu le-
karskiego, pielęgniarskiego 
oraz duża rotacją ratowników. 
Jesienią ubiegłego roku pra-
ca SOR-u  była zagrożona ze 
względu na brak lekarzy inter-
nistów i  chirurgów. W  chwili 
obecnej sytuacja jest w  miarę 
stabilna , na jak długo ? – nie 
wiadomo. Cały czas „cierpimy” 
na brak personelu pielęgniar-
skiego.

Ostatnio o  Słupskim 
szpitalu było głośno we 
wszystkich mediach, a  to za 
sprawą konfliktu pomiędzy 
Zarządem szpitala a lekarza-

mi z oddziału chirurgii. Mamy 
wszyscy na dzieje, że ten kon-
flikt nie ma większego wpły-
wu na działalność słupskiego 
SOR?

Na dzień dzisiejszy sytua-
cja z lekarzami chirurgami jest 
stabilna. W  ubiegłym roku 
zatrudniliśmy dwóch nowych 
chirurgów i  na chwilę obecną 
sytuacja została zażegnana. 
Od 15 marca br. dzieci zgła-
szające się do SOR, nie będące 
w  stanie nagłego bezpośred-
niego zagrożenia zdrowot-
nego są przyjmowane w  lep-
szych warunkach na oddziale 
pediatrycznym. Do tego mo-
mentu mali pacjenci przeby-
wali w pomieszczeniach w SOR 
wraz z  chorymi po urazach, 
pod wpływem alkoholu czy 
też narkotyków, narażeni na 
zagrożenia epidemiologiczne 
i niepotrzebne stresy.

Dziękuję za rozmowę. 
Z doktorem Romanem Abra-

mowiczem rozmawiał Tomasz 
Włodkowski

Fot. Zbigniew Bielecki
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„Kulinarny Puchar Regionu”
W kwietniu w pracowniach 

gastronomicznych Centrum 
Kształcenia Praktycznego 
w Słupsku odbyła się VII edycja 
konkursu „Kulinarny Puchar 
Regionu” pod Honorowym 
Patronatem Prezydenta Mia-
sta Słupska Roberta Biedro-
nia. Jak co roku w  konkursie 
uczestniczyli uczniowie szkół 
gastronomicznych ze Słupska, 
Bytowa, Sierakowic, Kościerzy-
ny, Kłanina i Lęborka. Pierwsze 
trzy miejsca zajęli uczniowie ze 

szkół w Kościerzynie i Słupsku. 
Celem konkursu było przede 
wszystkim poszerzanie zna-
jomości kuchni regionalnej 
i  produktów tradycyjnych, 
nabywanie nowych umiejęt-
ności kulinarnych, integracja 
międzyszkolna. Kulinarne 
zmagania oceniało jury, w któ-
rym zasiadała między innymi 
Ludwika Dąbrowska, uczest-
niczka programu kulinarnego 
Master Chef. Doskonale spisał 
się Uczeń III klasy Zasadniczej 

Szkoły Zawodowej w  Słup-
sku Jarosław Grzymisławski, 
który przygotował roladę 
z  sandacza, łososia oraz wę-
gorza z  musem z  pieczonych 
buraków, sosem z  kaparów 
i  chipsem z  topinamburu. Po-
trawa ta urzekła jury swoim 
kunsztem, stopniem trudności 
i przyczyniła się do otrzymania 
szczególnego wyróżnienia. 
Gratulujemy. 

TW
Fot. Zbigniew Bielecki

Maturzystów 
śniadanie na trawie

Kawa, rogaliki, soki, owoce i warzywa, koce na trawie, atmosfera 
pikniku. Tak wyglądał plac na zapleczu słupskiego ekonomika.

Moda na dobrą żywność
Zdrowa żywność na do-

bre wkroczyła do słupskich 
przedszkoli nie tylko za 
sprawą przepisów ogra-
niczających „śmieciowe 
jedzenie” w  placów-
kach oświatowych, 
ale także z  kulinarnej 
inicjatywy prezyden-
ta Roberta Biedronia 
pod nazwą „Moda na 
dobrą żywność”. Łączy 
ona dbałość o  dobre je-
dzenie w  publicznych szko-
łach, przedszkolach i  żłob-
kach z dbałością o lokalnych 
producentów żywności. 
Ideą pomysłu jest bowiem 
wprowadzenie ulepszonych 
jadłospisów poprzez za-
kup żywności od rolników 
i  przetwórców z  powiatu 

i  regionu. Podsumowaniem 
tej inicjatywy były warszta-
ty kulinarne, w której udział 
wzięły dwuosobowe re-
prezentacje ze wszystkich 
miejskich przedszkoli. Na 

przygotowanie 6 dań kon-
kursowych dzieci miały 20 

minut. W krótkim czasie 
stół prezentujący do-

konania maluchów 
zapełnił się sałat-
kami z  owoców 
egzotycznych i ka-
napkami z  pomi-
dorem, ogórkiem 

i  innymi zdrowymi 
warzywami. Nie za-

brakło też akcentów 
wiejskich czyli twarogów 

i  jajek. Prezentowane potra-
wy na stole degustacyjnym 
cieszyły się ogromnym za-
interesowaniem wszystkich 
dzieci. Kulinarnym wyczy-
nom przedszkolaków kibi-
cował Robert Biedroń, który 
został obdarowany przez 

uczestników zestawem prze-
pisów na zdrowe i  smaczne 
przekąski. Młodych kucharzy 
chwalił znany w regionie szef 
kuchni Rafał Niewiarowski 

wróżąc dzieciom uczestni-
ctwo w  mistrzowskich pro-
gramach kulinarnych. Na 
zakończenie wszyscy „ku-
charze” pozowali do wspól-

nej fotografii. Wcześniej 
każdy z  nich otrzymał pa-
miątkową koszulkę.

 TW

Słupscy maturzyści razem 
z  prezydentem Biedroniem 
oraz w  towarzystwie nauczy-
cieli i  samorządowców zjedli 
w sielskiej atmosferze wspólne 
śniadanie na trawie. Śniadaniu 
towarzyszyła muzyka, piosen-

ki oraz ćwiczenia różnych tech-
nik relaksacyjnych, mających 
wspomóc abiturientów pod-
czas egzaminów. Nie zabrakło 
również wspomnień byłych 
już maturzystów o swoich do-
świadczeniach z  maturą. Ta 

swobodna rozgrzewka przed 
egzaminem dojrzałości była 
miłym, wspólnym spędzeniem 
czasu w przyjaznym miejscu. 

TW
Fot. Zbigniew Bielecki
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Jak to Jaśniepan Cesarz Słupsk odwiedził

W ponad dwanaście miesięcy póź-
niej sprawa była załatwiona na tyle, 
że 22. grudnia 1909 roku wystosowa-
no dwa specjalne zaproszenia: jedno 
dla Cesarza, drugie – dla jego Małżon-
ki, podpisane przez pana Pierwszego 
Burmistrza Zielkego i  pana Landrat 
von Brüning. Zaproszenia na dzień 
5. września 1910 roku zostały przyję-
te. Miasto przedłożyło szczegółowy 
program uroczystości, który został 
następnie skrócony przez pana Mar-
szałka Dworu Cesarskiego, hrabiego 
von Eulenburg, bowiem Cesarz chciał 
jeszcze tego samego dnia obejrzeć 
uprawy mistrza leśnika ze Schmolsin 
(dzisiejsze Smołdzino), pana Krahme-
ra, i  uczestniczyć wraz z  Małżonką 
w  uroczystości wmurowania kamie-
nia węgielnego pod budynek szpi-
tala gruźliczego w  Deutschkarstnitz 
(obecnie Karzniczka). Chyba nigdy 
przedtem nie widziano w  murach 
Słupska tylu ludzi, co w dniu cesarskiej 
wizyty. Niebo, z  rana nieco zachmu-
rzone, około południa rozjaśniło się 
blaskiem słońca – akurat wtedy, gdy 
przy dźwiękach wszystkich dzwo-
nów i wśród wiwatów mieszkańców, 
Dostojna Para wjechała samochoda-
mi do miasta od strony dworca ko-
lejowego, przygotowaną specjalnie 
w  tym celu “via triumphalis” – cen-
tralną promenadą Bahnhofstraße, 
następnie przez Bismarckplatz, Hol-
stentorstraße, Rynek i  Neutorstraße 
na Plac Stephana. W  Nowej Bramie 
zajęło stanowiska ośmiu trębaczy 
Regimentu Strzelców Konnych nr 4 
z  Graudenz (Grudziąc), przebranych 
za rycerzy Zakonu, którzy przywitali 
nadjeżdżającą kawalkadę fanfarami. 
Na samym placu ustawili się w  ob-
szerny czworobok weterani wojen-
ni. Przy namiocie cesarskim stała 
grupa biało ubranych dziewcząt, 
oraz przedstawiciele władz miasta 
z  nowo mianowanym nadburmi-
strzem Zielke, piastującym dotąd 
godność Pierwszego Burmistrza, 
przedstawiciele duchowieństwa, 
Prezydent prowincji baron von Mal-
tzahn, dowódca garnizonu gene-
rał von Mackensen, Landrat dr von 
Brüning, burmistrzowie miast są-
siednich, przedstawiciele powia-
tu i ziemiaństwa, oraz rzeźbiarz 
profesor Böse. Przygotowano 

trzy spore trybuny dla mieszkańców 
Słupska i dla gości. Szwadron pieszy 
huzarów z  Regimentu im. Blüchera 
oddał honory wojskowe. Jego Ma-
jestat w  mundurze Grenadierów ze 
Szczecina przeszedł przed frontem 
pododdziału, podczas gdy Cesa-
rzowa otrzymała bukiet kwiatów 
od panny Ursuli Zielke, obdarowu-
jąc ją w zamian złotą broszą. Z kolei 
wystąpił z  pieśnią chór Męskiego 
Towarzystwa Śpiewaczego, wzmoc-
niony chórem gimnazjalistów. Nad-
burmistrz Zielke wygłosił uroczystą 
mowę. Potem opadła zasłona z  po-
mnika. Po okrzyku na cześć Cesarza, 
Jego Majestat podziękował nadbur-
mistrzowi uściskiem dłoni, po czym 
razem z  Jej Wysokością Cesarzową 
obejrzeli nowy monument. Po roz-
mowie Cesarza z  przedstawicielami 
obecnych – głównie inwalidów wo-
jennych – i prezentacji Jej Wysokości 
przybyłych na uroczystość dam, Do-
stojna Para udała się pod przygoto-
wany baldachim, spod którego ode-
brała historyczną defiladę.

Tę malowniczą paradę otworzył 
powiatowy weterynarz na białym ko-
niu, w stroju herolda. Za nim podążali 
fanfarzyści w  strojach historycznych. 
Następnie grupa uczniów Mittelschu-
le barwnie przedstawiła pierwszą ze 
scen historycznych – mieszkańców 
wsi Slupz, żyjących tu około 1000 
roku, czyli w  “czasach zachodnio-
słowiańskich”. Kolejne wozy przed-
stawiały budowę tutejszego zamku 
obronnego, wprowadzenie chrześci-
jaństwa około 1200 roku, oraz nada-
nie kasztelanii praw miejskich przez 
margrabiów brandenburskich Walde-
mara II i Johannesa IV, w dniu 9. wrześ-
nia 1310 roku. Kupiectwo na swoim 
wozie przedstawiło scenę wykupienia 
się miasta spod zastawu krzyżackiego 
w 1341 roku. Bardzo malowniczo wy-
glądała scena hołdu, złożonego przez 
Słupsk i  ziemie wokół niego księciu 
Erykowi II w 1459 roku, przedstawio-
na przez miejscowe ziemiaństwo. 
Zrzeszenie pod patronatem Gustawa 
Adolfa przedstawiło wjazd do miasta 
w  1524 roku reformato- r a 
miejscowego Kościoła, 

doktora Aman-
dusa. W  roli 

d o k t o r a 
wystąpił 
pan Ru-

dolf Hardow, akademicki wykładow-
ca rysunku i  badacz dziejów ojczy-
stych. Następnie można było obejrzeć 
ponury obraz ruiny, jaką przyniosła ze 
sobą Wojna Trzydziestoletnia. Cech 
Murarzy Cieśli bardzo realistycznie 
przedstawił scenę wjazdu do Słup-
ska Wielkiego Elektora i  księżnej 
Henrietty 11. lipca 1654 roku. Konna 
reprezentacja Stowarzyszenia Byłych 
Huzarów Regimentu im. Blüchera 
w  strojach z  epoki przedstawiła ale-
gorycznie czasy Wojny Siedmiolet-
niej. Z  kolei nastą- piło prze-
kazanie przez Jej Wysokość 
Królową Luizę flagi Domowi 
Strzelców. Stowa- rzyszenie 
Weteranów z 1876 r o k u 
p r z e d s t a w i ł o oddział 
m i e j s c o w e j L a n d -
wehry z  1813 
roku. Zrze- sze-
nia gim-
nastyczne 
przedsta-
wiły, jak 
w  tymże 
1813 roku 
w e r b o -

wano pod sztandary gimnastyków 
i  studentów. Cudownie prezentował 
się wóz, na którym uczennice Zakła-
du Naukowego dla Dziewcząt przed-
stawiły Słupsk, jako miasto świętujące 
w 1910 roku. Następnie przedstawio-
no jeszcze cały szereg innych scen: 
Zrzeszenie miejscowych Chałupni-
czek zaprezentowało pilność swych 
członkiń w  pracy, Zrzeszenie Sym-
patyków Marynarki Wojennej “Prinz 
Admiral” – “błękitnych chłopaków”, 
salutujących wysoko uniesionymi 
wiosłami na białej łodzi. Z  kolei za-
prezentowały się – Spółdzielnia Mle-
czarska, Obywatelskie Zrzeszenie 
Strzeleckie, fabryka pojazdów gospo-
darczych Franza Nitzschkego, Stowa-
rzyszenie Cyklistów “Samo Zdrowie”, 
i  wreszcie – konno – reprezentacje 
Cechu Rzeźników i Bractwa Czeladni-
ków Rzeźnickich. Przedstawiciele Ce-
chu Szewców i Bractwa Czeladników 
Szewskich przedstawili Święto Win-

delbahn, obchodzone w  obec-
ności Księcia de Croya. Na wo-

zie przygotowanym przez 
Młyn panów Kauffman-

na i  Sommerfeldta 
znalazł się kleko-

czący młyn. Na-
stępnie prze-

def i lował y 
w  długiej 
procesji re-

prezentacje Cechów wraz ze swymi 
symbolami. Z  kolei przyszedł czas 
i  na pracowników Cegielni pana 
Westphala, odlewni i fabryki maszyn 
Gustava Denzera i Karla Wilkego. Jako 
ostatnie wystąpiły – reprezentacja 
Towarzystwa dla Ratowania Rozbit-
ków z Morzai wraz ze sprzętem, oraz 
Towarzystwo Kolei Żelaznej z  gwiż-
dżącą i dymiącą lokomotywą. Paradę 
uświetniały, rozmieszczone w  róż-
nych miejscach pochodu – orkiestry 
dęte, zespoły muzyczne i fanfarzyści. 
Uroczystość trwała prawie czterdzie-
ści pięć minut.

Cesarz wraz z  Małżonką jako 
pierwsi wpisali się do Złotej Księgi 
Słupska, dopiero co przekazanej mia-
stu przez Regiment Kawalerii jako 
prezent na Jubileusz 600-lecia.

Gdy Cesarzowa odwiedzała Koś-
cioły i  uczestniczyła w  uroczystym 
wmurowaniu kamienia węgielnego 
i  poświęceniu Szpitala Przeciwgruź-
liczego w  Deutschkarstnitz – Cesarz 
o godzinie 3.00 po południu odjechał 
samochodem do majątku w Schmol-
sin, gdzie miał obejrzeć uprawy ba-
gienne pana leśniczego Krahmera 
oraz wielkie gospodarstwo rolne wo-
kół Wilhelmshofu.

O godzinie 7.30 wieczorem Cesarz 
powrócił ze Schmolsin do rzęsiście 
oświetlonego Słupska. Stąd specjal-
nym pociągiem odjechał do Pröckel-
witz w Prusach Wschodnich, z wizytą 

i  na polowanie do Księcia Dohna, 
oraz na rozpoczynające się mane-
wry wokół Preußisch-Holland.

Cesarzowa odjechała o  4.30 do 
Potsdamu. 

Wojciech Wachniewski

Pierwszy Burmistrz dawnego Słupska, obywatel Werner Zielke rzucił pomysł, aby na uroczystość odsłonięcia i poświęcenia drugiego w hi-
storii Placu Stephana pomnika zaprosić do Słupska samego Cesarza. Najpierw zatem, za pośrednictwem profesora Bösego – pan Burmistrz 
zasięgnął informacji u szefa cesarskiej kancelarii cywilnej, pana von Valentini, czy ewentualne zaproszenie Jego Majestatu miałoby jakie-
kolwiek szanse na przyjęcie?

Maj 2016 r.
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HOROSKOP NA MAJ

Litery z zaznaczonych kratek, od 1 do 24 
utworzą rozwiązanie. Do wygrania nagro-
da niespodzianka ufundowana przez re-
dakcję „Zbliżenia”. Rozwiązanie prosimy 
dostarczyć do 17 czerwca 2016 r. pod adre-
sem: Redakcja „Zbliżenia”, Słupsk, al. Sien-
kiewicza 1/2. 

Nagrodę rzeczową z  poprzedniego nu-
meru wylosowała pani Aldona Kaceka ze 
Słupska. Po odbiór zapraszamy do redakcji. 
Gratulujemy!

Rozwiąż krzyżówkę!

Redaguje wróżka Einderba
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W Zespole Szkół w Łupawie odbył się IV Turniej X Edycji 
Międzyszkolnej Ligi Tenisa Stołowego.

Turniej ten kończył zmagania 
tenisistów stołowych w  tym roku 
szkolnym. W  turnieju uczestni-
czyło ponad dziewięćdziesięciu 
uczniów ze szkół w Skórowie, Po-
tęgowie i  Łupawie. Uczniowie ry-
walizowali w  czterech turniejach 
tego cyklu. Honorowy patronat 
nad Międzyszkolną Ligą Tenisa 
Stołowego objął Wójt Gminy Po-

tęgowo Dawid Litwin. Organiza-
torem imprezy był Zespół Szkół 
w  Łupawie, Rada Rodziców dzia-
łająca przy Zespole Szkół w Łupa-
wie oraz Uczniowski Klub Spor-
towy „Tęcza” Łupawa. Nagrody 
najlepszym zawodnikom współfi-
nansował Wójt Gminy Potęgowo, 
Rada Rodziców działająca przy 
Zespole Szkół w Łupawie oraz UKS 

„Tęcza” Łupawa. Rozgrywki stały 
na wysokim poziomie. Było wiele 
zaciętych pojedynków, kończące 
się często w pięciu setach i grą na 
przewagi. Organizatorzy gratulują 
zwycięzcom i zapraszają za rok do 
udziału w XI Edycji Międzyszkolnej 
Ligi Tenisa Stołowego. ST

TW
Fot. Zbigniew Bielecki

Maj 2016 r.

Szóste miejsce zespołu z Kwakowa
Boiska Legii, Agrykoli i  PGE 

Narodowy - to na tych obiek-
tach na przełomie kwietnia 
i  maja rozgrywano ostatni etap 
XVI edycji turnieju „Z  Podwórka 
na Stadion o  Puchar Tymbarku”. 
W  Warszawie pojawiły się 64 
najlepsze zespoły do lat 10 i  12 
z całej Polski - zwycięzcy etapów 
wojewódzkich. W  tym gronie 
znaleźli się również młodzi pił-
karze z  Kwakowa. Zespół Olim-
pijczyka w końcowej klasyfikacji 

zajął szóste miejsce. W  pierw-
szej fazie warszawskiego turnie-
ju drużyna prowadzona przez 
Krzysztofa Müllera trafiła do 
grupy z  najlepszymi drużynami 
z  województwa podlaskiego, 
śląskiego i  lubelskiego. Młodzi 
piłkarze z  Kwakowa pokazali, 
że w  każdym meczu grają do 
końca i  po zajęciu pierwszego 
miejsca w grupie awansowali do 
czołowej ósemki. W ćwierćfinale 
Olimpijczyk musiał stawić czoła 

zespołowi z województwa mało-
polskiego. Ten mecz decydował 
o  tym, która z drużyn wywalczy 
sobie prawo gry w  półfinałach. 
Drużyna jednak nie wykorzy-
stała kilku sytuacji podbramko-
wych i w efekcie przegrała dość 
pechowo cały mecz 3:0. W  koń-
cowej walce o  jaj najwyższą lo-
katę UKS Olimpijczyk pokonał 
UKS Opole 5:1 co w efekcie dało 
mu 6 miejsce. Gratulujemy!

TW

Szatnia za kapsle
Pod koniec sierpnia 2015 roku 

jeden ze sponsorów Energi Czar-
nych Słupsk zorganizował spe-
cjalną akcję dla kibiców, której 
celem było wyremontowanie 
szatni. Akcja nie pozostała bez 
echa i kibice zebrali ponad 120 ty-
sięcy kapsli. Dzięki temu zaanga-
żowaniu sponsor Tyskie Browary 
Książęce wyremontują koszyka-
rzom szatnię. Liczenie kapsli za-

jęło trochę czasu, ale było warto. 
Dzięki tej zbiórce sponsor przeka-
że 25 tysięcy złotych na remont 
i  modernizację szatni według 
projektu firmy Milan. Akcja trwała 
od września 2015 do lutego 2016 
i zostanie przeprowadzona w cza-
sie przerwy w rozgrywkach koszy-
karskich. 

TW 
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Walne Zgromadzenie Członków Izby Handlowo - Przemysłowej 

We wspólnym działaniu tych firm 
Izba uzyskała mocną pozycję i wpływ 
na wiele ważnych spraw dla rozwo-
ju gospodarczego regionu. Misją 
słupskiej Izby jest reprezentowanie 
środowiska przedsiębiorców oraz 
wspieranie rozwoju lokalnego. Przy-
należność do Izby nobilituje firmę 
i sprawia, że nie jest ona anonimowa, 
a  jednocześnie potwierdza jej solid-
ność i  wiarygodność wobec kontra-
hentów. 

O  tym, że jest to najważniejszą 
instytucją wspierającą biznes w  Re-
gionie Słupskim, świadczy obecność 
osobistości ze Słupska 12 maja na 
Sprawozdawczo – Wyborczym Wal-
nym Zgromadzeniu Członków Izby. 

To ważne wydarzenie zaszczy-
cili: Zdzisław Kołodziejski – starosta 
słupski, Marek Biernacki - wiceprezy-
dent Miasta Słupska, Leszek Kuliński 
– wójt Gminy Kobylnica, Jan Lange 
i Bogusław Dobkowski – radni Miasta 
Słupska, dr hab, prof. nadzw. Roman 
Drozd – rektor Akademii Pomorskiej 
w Słupsku, prof. nadzw. dr inż. Stani-
sław Szyszko – rektor Wyższej Szko-
ły Inżynierii Gospodarki w  Słupsku, 
Paweł Kądziela – dyrektor Powiato-
wego Urzędu Pracy w  Słupsku, Jan 
Mołdoch kierownik Powiatowego 
Urzędu Pracy w Słupsku, Roman Hen-

nig starszy Cechu Rzemiosł Różnych 
w Słupsku, Barbara Zakrzewska dy-
rektor Zespołu Szkół Mechanicznych 
i Logistycznych w Słupsku. 

Poza sprawami organizacyjnymi 
głównym przedmiotem obrad było 
złożenie sprawozdań z  działalności 
Zarządu przez Prezesa Jana Czecho-
wicza i  Rady Izby przez przewodni-
czącego Jerzego Burego, udzielenie 
absolutorium oraz dokonanie wybo-
rów uzupełniających do Rady Izby 
i Sądu Koleżeńskiego. Członkowie do 
Rady Izby wybrali rektora elekta Aka-
demii Pomorskiej prof. nadzw. dr hab. 
inż. Zbigniewa Osadowskiego, a  do 
Sądu Koleżeńskiego prezesa ZDZ Ta-
deusza Micuńskiego.

Dyskusję w  większości zdomino-
wał temat budowy tarczy antyra-
kietowej w  pobliskim Redzikowie, 
a zwłaszcza brak udziału rodzimego 
biznesu w jej budowie. Także zda-
niem dyskutantów ulokowanie tarczy 
w  Redzikowie wpłynie na obniżenie 
wartości nieruchomości znajdują-
cych się w  okolicy tarczy a  także na 
spadek atrakcyjności lokalnych te-
renów inwestycyjnych, które i  teraz 
do rozchwytywanych nie należą, ze 
względu na słabe zaplecze infrastruk-
turalne. Region słupski jest mocno 
pokrzywdzony w  dzieleniu środków 

europejskich i krajowych na inwesty-
cje infrastrukturalne, oświatowe, kul-
turalne. Jesteśmy marginalizowani 
w woj. Pomorskim przez trójmiejskie 
władze wojewódzkie – podkreślali 
dyskutanci. 

Podsumowując na zakończenie 
Walne Zgromadzenie prezes Jan Cze-
chowicz powiedział - Izba doskonale 
się rozwija i potrafi sprostać wyzwa-
niom stawianym przez trudną rze-
czywistość i dynamicznie reaguje na 
potrzeby słupskich przedsiębiorców.

Walne Zgromadzenie sprawnie 
poprowadził dyrektor Izby Ryszard 
Kurpiel.

W Słupsku od ponad 20 lat aktywnie działa samorząd 
gospodarczy reprezentowany przez 100 firm zgroma-
dzonych w Słupskiej Izbie Przemysłowo – Handlowej. 


